
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 539 

 

На 5 юни 2024 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решение относно отваряне на запечатани 

помещения в изборите на 9 юни 2024 г. 

  Докладва: Цветанка Георгиева 

2. Проекти на решения относно регистрация на наблюдатели. 

  Докладва: Любомир Георгиев, Красимир Ципов, 

   Цветозар Томов 

3. Доклади по дела, жалби и сигнали. 

  Докладват: Росица Матева, Гергана Стоянова и 

   Ерхан Чаушев 

4. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Емил Войнов, Росица Матева,  

   Димитър Димитров, Севинч Солакова, Йорданка 

   Ганчева, Гергана Стоянова, Цветанка Георгиева, 

   Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Камелия  

   Нейкова 

5. Медийни пакети. 

  Докладва: Димитър Димитров 

6. Проект на решение относно регистрация на застъпници в 

изборите на 9 юни 2024 . 

  Докладва: Красимир Ципов 
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ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Цветозар Томов, Емил Войнов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева. 

 

Заседанието бе открито в 10, 44 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия, и господин Димитър Димитров – зам.-

председател на Комисията. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Осем членове сме в залата – имаме кворум. 

За присъствие на днешното заседание е изпратил писмо 

изборният анализатор, представител на ОССЕ, господин Личковак и 

неговият асистент господин Цонев. Когато дойдат, могат да 

присъстват на заседанието. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно отваряне на запечатани 

помещения в изборите на 9 юни с докладчик госпожа Георгиева. 

2. Проекти на решения относно регистрация на наблюдатели 

с докладчици господин Георгиев и господин Ципов. 

3. Доклади по дела, жалби и сигнали с докладчици госпожа 

Матева, госпожа Гергана Стоянова, господин Ципов. 

4. Доклади по административни преписки с докладчици: 

господин Войнов, госпожа Матева, господин Димитров, госпожа 

Солакова, госпожа Ганчева, госпожа Гергана Стоянова, госпожа 

Георгиева, господин Ципов, господин Георгиев и аз имам доклад. 

5. Медийни пакети с докладчик господин Димитров. 

Моля за вашите предложения по дневния ред? 
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ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Госпожо Председател, ще Ви 

помоля точка пета да бъде изтеглена в сутрешната част на 

заседанието, за да може да минат запитванията, тъй като трябва да се 

подготвят договорите. 

По дневния ред нямам предложения. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Добавете ме в Доклади по дела, жалби и 

сигнали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други колеги? 

Допълвам господин Димитров в трета точка. 

Други предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

 

Преминаваме към точка четвърта от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Госпожо Солакова, заповядайте. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, във връзка с писмо от 

Печатницата на БНБ, което вчера ви докладвах, с вх. № ЦИК-ЕП-19-

732-3/04.06.2024 г. и обсъдено на работна група, предлагам да 

върнем отговор на Печатницата на БНБ по отношение на 

предложението им за ролките-резерв, предвиден за Изборен район – 

Бургаски; да уточним тези ролки да бъдат предадени на 

представителите на област Стара Загора и на РИК – Стара Загора, 

съгласно одобрения график на 6 юни. Уточняваме по тяхна молба, че 

резервът за областна администрация София-град следва да се 

предаде на представители на област София и на РИК – 23, 24 и 25, 

отново съгласно одобрения график. 

Заедно с това да изпратим писмо до областните управители 

на Благоевград, Бургас, Варна, Пловдив, Русе, София и Стара Загора 

и на същите комисии на територията на София-град, РИК – 23, 24 и 
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25, с копие до Печатницата на БНБ и до министъра на вътрешните 

работи с указание относно предаването и получаването на резерва 

ролки със специализирана хартия. Проектите на писма са във 

вътрешната мрежа.  

Ролките се съхраняват в областните администрации във вида, 

в който се получават. В момента, в който възникне необходимост от 

предоставяне на допълнителни ролки на СИК с машинно гласуване, 

представителите на областна администрация, членове на РИК, 

трябва да отворят съответния брой кашони, както и необходимия 

брой запечатани пликове с ролки; да съставят протокол за 

състоянието и да предоставят ролките на СИК и това да бъде 

отразено в протокола. Екземпляр от този протокол се изпраща на 

ЦИК. Предаването на членовете на СИК се отразява в протокола, 

като за СИК се подписват председател и секретар. 

Областните управители следва да създадат необходимата 

организация, за да се обезпечи възможността за предоставяне на 

допълнителни ролки при постъпило искане от ЦИК съответно от 

РИК. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на писмото. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, до ОИК, които организират 

произвеждането на нови и частични избори на 23 юни, предлагам да 

изпратим Инструкцията за работа със системата за управление на 

процесите по предпечат. Видно от писмото, което сме получили от 

ДЕМАКС, системата е в готовност за потвърждаване на 

предпечатните образци на бюлетините. Проектът на писмо е във 

вътрешната мрежа. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ  КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

 

Госпожо Георгиева, заповядайте в точка едно:  

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ОТВАРЯНЕ НА 

ЗАПЕЧАТАНИ ПОМЕЩЕНИЯ В ИЗБОРИТЕ НА 9 ЮНИ 2024 Г. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, докладвам ви проект на 

решение за отваряне на запечатани помещения, определени за 

съхранение на изборни книжа и материали от изборите за членове на 

Европейски парламент от Република България и за народни 

представители на 9 юни 2024 г., в които се съхраняват изборни 

книжа от предходни избори и референдуми. 

Предлагам Централната избирателна комисия да разреши 

отваряне на запечатаните помещения, което да се извърши не по-

рано от 20,00 ч. на 9 юни 2024 г., със заповед на кмета на общината 

или района съгласно т. 1 от Решение № 1750/10.03.2023 г. на 

Централната избирателна комисия, копие от която се изпраща 

впоследствие в Централната избирателна комисия. 

Новите изборни книжа и материали да се поставят на 

обособено в помещението място, непозволяващо смесването, 

объркването по друг начин или изгубване на изборни книжа и 

материали. 

За извършените действия да се състави протокол съобразно 

изискванията на т. 6 и т. 8 от Решение № 1750/10.03.2023 г. на 

Централната избирателна комисия. 

Проектът на решение е в моя папка от днешна дата. Моля да 

го погледнете и ако нямате допълнения и възражения, да го 

гласуваме. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по решението с проектен номер 5086 относно 

отваряне на запечатани помещения във връзка с изборите на 9 юни 

2024 г. 

Имате ли предложения по проекта? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма. 

Решението е № 3413-ЕП/НС/05.06.2024 г. 

 

Преминаваме към втора точка: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИЯ НА 

НАБЛЮДАТЕЛИ В ИЗБОРИТЕ НА 9 ЮНИ 2024 г. 

Господин Ципов, заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в моя папка от днес ще видите 

проект на решение относно регистрация на сдружение „Достойнство 

на един народ“ за участие с наблюдатели в изборите за членове на 

Европейски парламент от Република България и за народни 

представители. 

Постъпило е заявление с вх. № 13/04.06.2024 г. от Найден 

Зеленогорски, представляващ сдружението за регистрация за 

участие с наблюдатели в изборите на 9 юни 2024 г. 

Към заявлението са приложени: декларации по образец 

(Приложение № 73-ЕП/НС от изборните книжа) – 6 броя; списък с 

имената и единните граждански номера на изрично упълномощените 

от сдружението лица, които да бъдат регистрирани като 

наблюдатели, като списъкът е представен на хартиен носител и в 

електронен вид на технически носител в excel формат. 

От електронната разпечатка от Агенцията по вписванията –

Търговски регистър и регистър на юридическите лица с нестопанска 
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цел, е видно, че то е определено за извършване на дейност в 

обществена полза. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, се установява, че 

към датата на регистрацията 5 лица отговарят на изискванията на 

Изборния кодекс, а за едно лице е установено несъответствие. 

На съответните основания от Изборния кодекс и решение на 

ЦИК ви предлагам следното  

„РЕШЕНИЕ: 

Регистрира сдружение ДОСТОЙНСТВОТО НА ЕДИН 

НАРОД за участие с наблюдатели в изборите за членове на 

Европейски парламент от Република България и за народни 

представители на 9 юни 2024 г. като българска неправителствена 

организация. 

Регистрира като наблюдатели за страната 5 упълномощени 

представители на сдружението, както следва – има изброяване на 

петте лица с трите имена и съответните единни граждански номера. 

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър. 

На регистрираните наблюдатели да се издадат 

удостоверения.“ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по този проект на решение с проектен номер 

5088 относно регистрация на сдружение ДОСТОЙНСТВОТО НА 

ЕДИН НАРОД? 

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 3414-ЕП/НС/05.06.2024 г. 

Господин Георгиев, заповядайте. 
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ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам проект на решение с 

проектен номер 5091 в папката с мои инициали относно регистрация 

на наблюдатели от сдружение ИНСТИТУТ ЗА СОЦИАЛНА 

ИНТЕГРАЦИЯ.  

Постъпило е заявление с вх. № 9-3/04.06.2024 г. от 

сдружението, регистрирано със съответното решение за участие с 

наблюдатели в изборите за членове на Европейски парламент от 

Република България и за народни представители на 9 юни 2024 г.  

Към заявлението са приложени: декларации по образец общо 

23 броя и списък с имената и единните граждански номера на 

изрично упълномощените от сдружението лица, които да бъдат 

регистрирани като наблюдатели за страната.  

Централната избирателна комисия приема, че е спазено 

изискването на Решение № 3083-ЕП/НС от 17 април 2024 г. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, се установява, че 

към датата на регистрацията 19 лица отговарят на изискванията на 

Изборния кодекс, а за четири лица са установени несъответствия. 

На съответните основания предлагам Централната 

избирателна комисия да 

„РЕШИ: 

Регистрира като наблюдатели за страната 19 упълномощени 

представители на сдружение ИНСТИТУТ ЗА СОЦИАЛНА 

ИНТЕГРАЦИЯ, както следва по списък. 

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър. 

На регистрираните наблюдатели да се издадат 

удостоверения.“ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на решение с проектен номер 5091 за 

регистрация на наблюдатели от Института за социална интеграция – 

19 лица. Няма предложения. 

Моля да гласуваме проекта на решението. 
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Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 3415-ЕП/НС/05.06.2024 г. 

Господин Томов, заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

проект на решение с проектен номер 5089-ЕП/НС, който може да 

видите във вътрешната мрежа в папка с моите инициали от днешния 

ден. 

Проектът на решение е относно регистрация на наблюдатели 

от сдружение ИНСТИТУТ ЗА РАЗВИТИЕ НА ПУБЛИЧНАТА 

СРЕДА за участие в изборите за членове на Европейски парламент 

от Република България и за народни представители на 9 юни 2024 г. 

Това е заявление с вх. № 7-2/04.06.2024 г. от сдружението, 

което е регистрирано с Решение № 3327-ЕП/НС/20.05.2024 г.  

Към заявлението са приложени 3 броя декларации по 

образец; списък с имената и единните граждански номера на 

изрично упълномощените от сдружението лица, които да бъдат 

регистрирани, който е представен на хартиен носител и в електронен 

вид на технически носител в excel формат. 

Можем да приемем, че е спазено изискването на т. 3.1 от 

Раздел І на Решение № 3083-ЕП/НС от 17 април 2024 г. 

При извършената проверка на лицата е установено, че и трите 

предложени лица отговарят на изискванията на Изборния кодекс. 

Като вземаме предвид, че са представени всички изискуеми 

документи, и резултатът от проверката, който е положителен, на 

съответните основания от Изборния кодекс предлагам да вземем 

решение, с което да регистрираме като наблюдатели за страната на 

трима упълномощени представители на сдружение ИНСТИТУТ ЗА 

РАЗВИТИЕ НА ПУБЛИЧНАТА СРЕДА. 
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Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър и да им се издадат удостоверения. 

Това е проектът, който предлагам да гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ  КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на решение моля за вашите изказвания. Проектът на решение е с 

проектен номер 5089, три лица са предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 3416-ЕП/НС/-05-06.2024 г. 

 

Господин Димитров, заповядайте в точка пета: 

МЕДИЙНИ ПАКЕТИ. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря, госпожо Председател. 

Колеги, в общата папка, която е извън индивидуалните 

папки, има регистрирани две запитвания, които се отнасят до 

медийния пакет на коалиция ЦЕНТЪР. Това е една от малкото 

участнички, която има все още доста средства. 

Предлагам да отговорим положително на тези запитвания. Те 

са от регионални малки медии: Темпо – Велинград и Инфо – 

Пещера. 

Предложението ми е да одобрим тези запитвания. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 
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Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Имам и още един доклад, който се 

отнася до договорите, които са депозирани и прегледани към днешна 

дата. 

В подпапка „Договори“ има шест договора, три от които са 

на СОЛИДАРНА БЪЛГАРИЯ, един на НЕУТРАЛНА БЪЛГАРИЯ, 

коалиция ЦЕНТЪР – един, и НЕУТРАЛНА БЪЛГАРИЯ – втори. 

Предлагам да бъдат одобрени. Отговорили сме положително 

на запитванията и могат да се изпълняват тези договори. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, изказвания 

по това предложение? Няма. 

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

 

Преминаваме към точка трета от дневния ред:  

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

Определение № 6799 от 4 юни на Върховен административен съд по 

адм. дело № 5743/2024 г. Делото е образувано по жалба на коалиция 

„Продължаваме промяната – Демократична България“, чрез 

пълномощник адвокат С.               срещу Решение № 3395 ЕП от 

31 май на Централната избирателна комисия.  

Това е решение, с което Централната избирателна комисия 

прие да остави без разглеждане подаден сигнал от коалицията, която 

обжалва нашето решение.  

Определението на съда е, че оставя без разглеждане жалбата 

на коалиция „Продължаваме промяната – Демократична България“, 
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с мотиви, че липсва правен интерес от обжалване на акта, каквото е 

решението на ЦИК, тъй като не се засягат пряко права и законни 

интереси на жалбоподателя и е цитирана съдебната практика с доста 

определения – около десетина дела, в потвърждение решението на 

ЦИК и на практиката, която ние следваме. 

Също така ви информирам, че за днес беше насрочено 

разглеждане в открито заседание адм. дело № 5819/2024 г., 

образувано по жалба на Николай Денков срещу Решение № 3397 на 

ЦИК. Съдебното заседание беше насрочено за днес от 12,00 ч. 

Сутринта са се обадили в звено „Правна дейност“ от Върховния 

административен съд, че делото ще бъде разгледано в закрито 

заседание, така че, след като приключи и има постановен съдебен 

акт, ще ви информирам в следващата част на заседанието. Това са 

засега докладите ми в тази точка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Стоянова, 

заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви проект на 

решение по постъпили жалби. В моя папка от днешна дата са 

събрани материалите по жалбите. Жалбите са отново срещу Решение 

№ 143-ЕП/НС от 1 юни на Районна избирателна комисия – 

Пазарджик. 

С обжалваното решение РИК – Пазарджик, е взела след 

постановяването на Решение № 3390/31.05.2024 г. на Централната 

избирателна комисия, с което отменихме тяхното предходно 

Решение № 84 и върнахме с указания да бъдат разгледани двата 

сигнала от същите лица, които са понастоящем жалбоподатели, за 

евентуално извършени нарушения по всичките твърдени разпоредби 

в чл. 183, ал. 1, 3 и 4. 

След това наше решение РИК – Пазарджик, е разгледала 

отново сигналите, като в предложения проект на решение са 

представени фактически констатации и правни изводи по всяко едно 

от твърдените нарушения. 
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Предложеният проект за гласуване от Районната избирателна 

комисия не е събрал при поименното гласуване необходимото 

мнозинство, за да бъде приет – „за“ са гласували четирима членове 

на комисията, осем са гласували „против“, поради което не е 

постигнато изискуемото мнозинство по чл. 70, ал. 5 от Изборния 

кодекс и Районната избирателна комисия постановява обжалваното 

понастоящем Решение № 143, с което оставя без уважение 

горецитираните сигнали. Лицата, които са подали сигналите, 

недоволни от това решение, го обжалват и пред Централната 

избирателна комисия. 

Както вече ви изложих, РИК – Пазарджик, е спазила 

указанията на Централната избирателна комисия, видно от текста на 

предложения проект на решение, където е разгледала всички 

постъпили сигнали и съдържащите се в тях твърдения за нарушение, 

но при гласуването не е постигнато необходимото мнозинство, за да 

бъдат приети тези нарушения, и РИК не е установила тези твърдени 

нарушения. 

Поради това ви предлагам проект на решение, с което да 

оставим без уважение жалбата, тъй като Районната избирателна 

комисия е спазила всички указания по наше решение при взимане на 

своето решение, и на това основание да оставим без уважение 

жалбите срещу Решение № 143-ЕП/НС от 1 юни на РИК – 

Пазарджик.  

Решението на РИК ще подлежи на обжалване пред 

Административен съд – Пазарджик. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания или предложения по така представения проект на 

решение. 

Има ли предложения по проекта на решение? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 8 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 
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против – 4 (Емил Войнов, Любомир Георгиев, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов). 

Решението е № 3417-ЕП/НС/05.06.2024 г. 

Господин Чаушев, заповядайте. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, в моя вътрешна папка 

може да видите проект на решение по преписка, пристигнала от 

Кърджали. Виждате проекта, опитвам се да бъда стегнат и 

лаконичен. 

Това е случката с плакатите, с които партия „Продължаваме 

промяната“ използва образи на политически лидери на други партии 

в собствените си плакати за агитация. Тук случаят е в Кърджали – 

използвани са същите плакати, има снимков материал на моста там. 

По същество, разгледали са колегите от Кърджали и са 

установили нарушение на изборното законодателство при 

агитацията на определена политическа партия чрез нарушаване на 

добрите нрави. 

От нас се иска това решение да бъде отменено, но тъй като 

това е административно-наказателен процес, а отделните актове в 

този процес не подлежат на самостоятелно обжалване, предлагам да 

оставим тази жалба без разглеждане, както постанови и Върховният 

административен съд. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Само да допълня доклада на колегата 

Чаушев, тъй като имам идентична жалба, само че, виждам, че при 

него жалбоподатели са, от една страна, физическо лице, от друга 

страна, и коалиция „Продължаваме промяната – Демократична 

България“. За мен по отношение на коалицията има и допълнително 

основание за недопустимост на жалбата, а то е, че тя не попада 

изобщо в кръга на лицата, които биха могли да обжалват какъвто и 

да било акт в тази хипотеза, защото дори и евентуален следващ акт 

не би засегнал тях, а засяга единствено интересите на физическото 
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лице, което е жалбоподател. Това го вмятам, тъй като и аз имам 

подобен доклад, с който ще се включа след малко. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

предложения или изказвания има ли? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева); против – 2 Любомир Георгиев, 

Цветозар Томов). 

Решението е № 3418-ЕП/НС/05.06.2024 г. 

Господин Томов, заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, проектът на 

решение е с проектен номер 5093, но ви моля да погледнете и писмо 

с вх. № ЦИК-ЕП/НС-10-996/03.06.2024 г. И проектният номер, който 

казах, и писмото от РИК – Хасково, са качени във вътрешната мрежа 

в папка с моите инициали на днешна дата. 

С две думи да резюмирам съдържанието на писмото на РИК – 

Хасково. С него те ни изпращат цялостната административна 

преписка, образувана от РИК – Хасково, по нарушение, което 

смятат, че е допуснато по смисъла на чл. 183, ал. 4. Приложено е и 

Решение № 170-ЕП/НС. 

Сега минавам към проекта на решение, който предлагам на 

вашето внимание.  

Със свое Решение № 170-ЕП/НС РИК – Хасково, сезира 

Централната избирателна комисия за нарушение по смисъла на 

чл. 183, ал. 4 от Изборния кодекс, извършено от Я. М. К., 

представител на ПП „Възраждане“, който в агитационен материал, 

публикуван в интернет сайт „Хасковска афера“ на 1 юни 2024 г., е 

нарушил добрите нрави със следното изявление:  

„РИК – Хасково, и ОИК – Хасково, действат като 

организирана престъпна група! Тези комисии, които трябва да 

организират и проведат изборите на 9 юни и 23 юни, работят в 
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абсолютен синхрон с управляващите от ГЕРБ-ДПС! Единствено 

представителите на „Възраждане“, които са вътре в тези комисии, 

могат да гарантират провеждането на честни избори. Когато 

„Възраждане“ започне да управлява, на останалата самозабравила се 

част от тези комисии ще търсим отговорност по друг начин. 

„Възраждане“ Хасково иска незабавна оставка на лицето, 

председателстващо и двете комисии –           Д.                Я. Оставка!“ 

Това е текстът на това заявление. 

РИК – Хасково е преценила, че тези изявления представляват 

предизборна агитация и поради това, че са публикувани в интернет 

сайт, който е достъпен от всяка една точка на страната, 

компетентният орган, който следва да установи нарушение по 

чл. 183, ал. 4 от ИК и да образува административнонаказателно 

производство спрямо нарушителя, е Централната избирателна 

комисия.  

С писмо, което цитирах в началото на изказването си – вх. № 

ЦИК-ЕП/НС-10-996 от 3 юни 2024 г., РИК – Хасково, е изпратила на 

Централната избирателна комисия цялостната административна 

преписка по случая. 

След като разгледа документите по случая и извърши 

служебна проверка, Централната избирателна комисия установи 

следното: 

Цитираните в Решение № 170-ЕП/НС на РИК – Хасково, 

изявления са публикувани на 1 юни 2024 г. в сайта „Хасковска 

афера“, като освен това в публикацията е посочен и номерът на ПП 

„Възраждане“ в бюлетината за гласуване в предстоящите избори. 

Добавен е и текстът „Купуването и продаването на гласове е 

престъпление“.  

Без съмнение цитираното изявление е част от агитационен 

материал в подкрепа на ПП „Възраждане“. 

Изявлението съдържа обидни квалификации по адрес на РИК 

– Хасково и ОИК – Хасково, по адрес на председателя на двете 

комисии, както и косвена заплаха по адрес на членовете на 
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комисиите. Но тези обидни квалификации и заплахи не накърняват 

добрите нрави, честта и доброто име на кандидати в предстоящите 

избори, каквито не са и не могат да бъдат РИК – Хасково, ОИК – 

Хасково и техните членове. 

РИК – Хасково, неправилно е преценила, че в случая е 

приложима забраната за използване на агитационни материали, 

предвидена в чл. 183, ал. 4 от Изборния кодекс, която се отнася за 

кандидати в изборите.  

Българското законодателство дава други възможности за 

защита на добрите нрави, честта и доброто име на институции и 

физически лица, които са извън правомощията на районните и на 

Централната избирателни комисии. Поради това ЦИК приема, че 

сезирането й от РИК – Хасково, с Решение № 170-ЕП/НС е 

неоснователно. 

Служебната проверка, извършена от Централната 

избирателна комисия, установи, че към момента на проверката 

цитираното в Решение № 170-ЕП/НС на РИК – Хасково, изявление 

не е достъпно в този му вид в сайта „Хасковска афера“. Под 

заглавието „РИК – Хасково и ОИК – Хасково действат като 

организирана престъпна група“ е наличен съкратен и редактиран 

текст, който е приложен в мотивите на решението – няма да го чета, 

който отчасти повтаря част от текста, по повод на който е взето 

Решение № 170, но в него не е посочено име на автора. 

Като взе предвид гореизложеното и на основание чл. 57, ал. 1, 

т. 1 и т. 26 предлагам Централната избирателна комисия да вземе 

решение, с което да отмени Решение № 170-ЕП/НС на РИК – 

Хасково, и да отхвърли искането на РИК – Хасково, за образуване на 

административно-наказателно производство спрямо           Я.   К., и 

да върне административната преписка по случая на РИК – Хасково. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Томов, 

преди да дам думата на колегите, току-що поглеждам входящата 

преписка – изобщо няма обжалване на решението на РИК – Хасково. 

Заповядайте, госпожо Солакова. 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Аз разбирам, господин Томов не е 

юрист, но мисля, че се обърква цялата Комисия и създава 

впечатлението, че не познава Изборния кодекс и неправилно прилага 

закона. Нито, позовавайки се на чл. 57, ал. 1, т. 26, можем по този 

начин да разгледаме Решение № 170, нито пък заслужава внимание 

изразеното отношение и направените изказвания по адрес на РИК – 

Хасково, за да става достояние на цялото общество, да създаваме 

впечатление, защото от цялото изложение, господин Томов, аз чувах 

само, че РИК – Хасково, е организирана престъпна група и така 

нататък. 

Недопустимо е да оставим дори впечатление, че членове на 

районни избирателни комисии могат да дават оценки на работата и 

на колегите си в районните избирателни комисии. Недопустимо е 

ние да толерираме подобно поведение и вместо да поискаме 

обяснение от страна на член на РИК, вместо да потърсим и да 

изискаме информация, която е била в съответна местна медия, ние 

даваме гласност на отношение, оценка на член на РИК за работата 

на районната избирателна комисия в Хасково. 

Аз не виждам основание да се приложи разпоредбата на 

чл. 57, ал. 1, т. 26 и по този ред да се приеме подобно решение. 

Съжалявам, въпросът е следвало да се обсъди, първо, в работна 

група, за да може да се прецени кой ред да се приложи, тъй като 

става дума  за едно изключение, което заслужава внимание. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колега Солакова, аз съм се опитал да 

свърша работата, която ми е възложена от председателя на 

Комисията – да се запозная с жалбата, и да предложа на Комисията 

своята интерпретация на случилото се. (Реплика.) Извинете, няма 

жалба, езикова грешка. 

Всъщност с Решение № 170 РИК – Хасково, сезира ЦИК да 

се произнесе по този случай и аз съм се опитал да направя това. 

Нямам никакво намерение да раздавам на никого оценки и не 
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смятам, че това е целта на мотивната част на този проект на 

решение. 

Причината, поради която формулирам и предлагам на вашето 

внимание този диспозитив, е, че в случая по мое убеждение чл. 173, 

ал. 4 е неприложим – извън компетентността на ЦИК е да се 

произнесе за нарушения, безспорно погазване на добрите нрави, но 

не по отношение на кандидати в изборния процес. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Стоянова, 

заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Аз разбирам желанието на колегата 

Томов… 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Извинявайте, 

госпожо Стоянова. 

Колеги, преписката, която е постъпила от РИК – Хасково, е с 

вх. № ЦИК-ЕП/НС-10-996. 

Заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Ако позволите, само да вметна, разбирам 

желанието на колегата Томов да свърши работа, но всъщност тук 

има процедура, която следва да бъде спазена, и тя не е спазена – 

това, първо. 

Второ, колеги, предлагам ви да направим една бележка и в 

анализа, който ще изготвим впоследствие по отношение на 

разпоредбата на чл. 183, ал. 4, там, където изрично е записано, че се 

забранява използването на материали, които накърняват добрите 

нрави, честта и доброто име на кандидатите, да бъде добавено „и на 

изборната администрация“, защото подобен тип поведение започва 

да се превръща в пандемия по места. Освен това съм съгласна със 

забележката, която преди малко колегата Нейкова вметна, че тук 

изобщо няма поле за такъв тип произнасяне, какъвто колегата Томов 

предлага. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Солакова, 

заповядайте. 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Щях да направя реплика към 

господин Томов по предходното му изказване, но правя реплика и на 

колегата Стоянова. Напротив, ЦИК въз основа на изложеното сега 

следва и може да остави без разглеждане всяко едно искане за 

сезиране и Вашето последно включване, господин Томов, води 

точно до това – оставя без разглеждане. Но вие стигате дотам – да се 

отмени решението, да се отхвърли искането на РИК – Хасково, като 

процедура по чл. 57, ал. 1, т. 26.  

Обръщам внимание на разпоредбата на тази норма в 

Изборния кодекс, че тя е за разглеждане на жалби и сигнали срещу 

решения и действия на Районна избирателна комисия. Явно ние не 

сме сезирани с подобен акт и процедурата следва да бъде друга. Тя е 

в чисто организационен план и касае взаимоотношения между 

Районна избирателна комисия – Хасково – това, което се опитвам 

мимоходом да се запознавам с Решение № 170, и искането 

Централната избирателна комисия да вземе отношение по 

поведението на един член на районна избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Матева, 

заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Аз от времето, в което успявам да се 

запозная с преписката, не оставам с убеждението, че става дума за 

член на Районна избирателна комисия, а лицето, посочено в 

преписката като име –  Я.           М.           К., намирам, че е кандидат 

за народен представител в Изборен район – Хасково. (Реплика от 

Елка Стоянова.) Може ли да се доизкажа?! 

Това, което разбирам от преписката, е, че всъщност Районна 

избирателна комисия – Хасково, сезира Централната избирателна 

комисия да се произнесе с акт за нарушаване на добрите нрави, тъй 

като се касае за публикация, направена в електронна медия, която се 

разпространява с обхват повече от един изборен район, и 

компетентна е да се произнесе Централната избирателна комисия, а 

не Районната избирателна комисия. 
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По никакъв начин не бива да тръгваме по посоката на 

предложения проект на решение – да отменяме решението на 

Районна избирателна комисия – Хасково, а трябва да разгледаме 

тези документи в друга светлина. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, преди 

изказванията казах, че искането на колегите е да образуваме 

административно-наказателно производство спрямо Я.           К. 

Госпожа Матева току-що извърши проверка, че той е кандидат в 

изборите на 9 юни, и решението, което колегата Томов предлага да 

се отмени, е решение, с което те казват да сезират Централната 

избирателна комисия на основание чл. 496 – това е частта с 

административно-наказателните разпоредби предвид нашата 

компетентност. 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Извинявам се, само едно допълнение. 

Считам, че в снимковия материал, който е приложен, се съдържа 

призив за подкрепа на този кандидат въз основа на действията и 

изявленията му срещу колегите от РИК и ОИК и всъщност можем да 

констатираме нарушение и на § 1, т. 17. Така или иначе според мен 

трябва да се разгледат отново документите и да се прецени с какво 

решение ще излезе Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Баханов, 

заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, след като разгледах 

подробно преписката и всички доказателства към нея, на първо 

място, е пределно ясно, че става въпрос за лице, което е 

представител на една от политическите партии, която участва в 

предстоящите избори на 9 юни 2024 г. 

Безспорно, подкрепям изцяло разсъжденията на господин 

Томов в мотивите, които е посочил в неговия проект на решение, 

единствено и само не подкрепям диспозитива, тъй като няма как да 

се отмени това решение на РИК – Хасково, тъй като то е да се 
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сезира. Няма как да отменим сезиране на Централната избирателна 

комисия. 

Тук трябва да приемем дали е налице нарушение на добрите 

нрави съгласно чл. 184, ал. 3 от Изборния кодекс, или не е налице 

нарушение на добрите нрави. Моето твърдение и моето становище е, 

че има грубо нарушение на чл. 183, ал. 4 от страна на представител 

на ПП „Възраждане“, тъй като се допускат изказвания в електронен 

сайт, които правят квалификации на изборна администрация, и то 

Районна избирателна комисия.  

Ще цитирам: „…когато само и единствено представителите 

на „Възраждане“, които са в тези комисии, могат да гарантират  

провеждането на честни избори…“, тоест останалата част от РИК – 

Хасково, и всички други районни избирателни комисии, с 

изключение на представителите на „Възраждане“ конкретно, не 

могат да гарантират честни избори, така ли става?  

По тази логика има много изказвания от различни 

представители и на партии, и на други организации срещу членове 

на Централната избирателна комисия или част от членовете на ЦИК. 

Това означава ли, че след като колегите са се почувствали засегнати, 

обидени и с накърнени чест и достойнство, и има грубо нарушение 

на добрите нрави, ние трябва да оставим това без разглеждане и да 

си затворим очите като Централна избирателна комисия за 

изказвания независимо на кого по отношение на наши колеги, без да 

са дали никакъв повод, понеже няма в изказването на представителя 

на тази политическа партия на какво се базират тези негови 

изказвания, констатации и квалификации по отношение на 

членовете на районната избирателна комисия, различни от 

представителите на „Възраждане“ в същата. 

Правя предложение Централната избирателна комисия да се 

сезира и да установим нарушение на добрите нрави, тъй като 

добрите нрави, както е записано в Изборния кодекс, не се отнасят 

само до останалите участници в изборния процес, а там пише: 

„нарушаване на добрите нрави, накърняване честта и доброто име на 
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кандидатите“, тоест добрите нрави не се отнасят единствено и само 

конкретно към другите участници в изборния процес, а се отнасят 

изцяло за общата квалификация „добри нрави“. 

Моето предложение е различно от това на господин Томов и 

предлагам Централната избирателна комисия да се сезира и да 

установи нарушение на добрите нрави. По този начин ще защитим 

всички участници и колеги от районни, секционни и общински 

избирателни комисии, тъй като там е определена и ОИК – Хасково, 

включително и нас, а пък нас няма кой да ни защити, когато пишат 

срещу Централната избирателна комисия, и ние пък няма кого да 

сезираме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте за 

реплика, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря.  

Колега Баханов, проблемът е в различния начин, по който 

тълкуваме нормата на чл. 183, ал. 4. Няма никакво съмнение, че това 

изявление, публикувано в този сайт, за мен няма никакво съмнение, 

че представлява нарушение на добрите нрави, при това грубо и 

клеветническо, защото няма доказателства по отношение на 

твърденията там. 

За мен проблемът е в това, че чл. 183 изобщо Изборният 

кодекс регулира правилата за предизборна агитация. 

Разширителното тълкуване, при което да приемем, че всяко 

нарушение на добрите нрави може да бъде обект на санкциониране 

от страна на изборните комисии, за мен противоречи на Изборния 

кодекс, какъвто действа в момента. (Реплика от Георги Баханов.) 

Нека да свърша, моля Ви. 

Затова съм писал в мотивите, че съществуват други 

инструменти, по които засегната страна може да иска – най-малкото 

има клевета и обида в Наказателния кодекс, ако не се лъжа – не мога 

да приема такова тълкуване на чл. 183. Той се отнася за кандидати, 

тук нямаме кандидати (Реплика.) Прочетете го като не е вярно! 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Баханов, 

Вие за дуплика и след това има заявени изказвания от госпожа Елка 

Стоянова, госпожа Матева и госпожа Ганчева. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Господин Томов, направих това 

тълкуване в моето изказване и мисля, че повечето от колегите ще се 

съгласят, че Изборният кодекс или законодателят, когато е посочил 

добрите нрави, пак повтарям, тъй като в предходното ми изказване 

го направих, е имал предвид общото понятие „добри нрави“ не само 

по отношение на останалите участници в изборния процес – било 

кандидати, и така нататък. 

В тази връзка са и много от решенията на Централната 

избирателна комисия, когато има нарушение на добрите нрави, ако 

си спомняте, дългогодишен член сте на Централната избирателна 

комисия, когато имаше призиви от различни кандидати за 

въоръжена борба, за изтребване на народни представители, за 

промяна на обществения строй, имаше в миналото и такива призиви, 

винаги Централната избирателна комисия е установявала по 

отношение на тях нарушение на добрите нрави и е налагала 

съответните наказания. 

Според мен, и мисля, че такава е общата трактовка на 

понятието „добри нрави“, е по отношение на добрите нрави в общия 

им смисъл, а не само по отношение на останалите участници в 

изборния процес, тъй като там има „уронване честта и доброто име 

на кандидатите…“. Добрите нрави са общо добри нрави.  

Ако някой призове за смяна на обществения строй, за 

въоръжена борба, преврат – това не е ли нарушение на добрите 

нрави? Тук има грубо нарушение на добрите нрави по отношение 

квалификации на членове на РИК, без да са посочени абсолютно 

никакви доказателства. Правилно колегите са се почувствали 

засегнати. Нормално е, всички имат семейства, и да им кажат, че са 

организирана престъпна група и такива престъпници. Със сигурност 

има нарушение на добрите нрави. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Стоянова. 
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ЕЛКА СТОЯНОВА: Аз вече тотално се обърках, защото 

нещо толкова просто, успяхме да превърнем в едночасова полемика. 

Имаме елементарен казус – Районната избирателна комисия 

ни сезира с писмо, в което казва: срещу нас бяха казани 

неправомерни неща, ние се събрахме и в свое заседание преценихме, 

че не можем, не сме оправомощени от закона да вземем отношение, 

затова го препращаме на компетентния орган – Централната 

избирателна комисия. И компетентният орган ЦИК трябва да реши 

какво ще прави. 

Колега Томов, не съм съгласна с проекта на решение, който 

сте предложили, и в този смисъл не мога да го подкрепя, защото е 

процесуално неправилен. 

Предлагам Комисията да остави този казус за разглеждане, 

тоест да се запознаем по-подробно с него, и да видим дали не може 

да бъде направено друго предложение за решение по казуса. 

Също така бих искала да кажа, че моето виждане по 

отношение разпоредбата на чл. 183, ал. 4 е различно от това, което 

колегата Баханов преди малко формулира и не знам дали бих 

подкрепила такова решение. (Шум и реплики.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, много ви 

моля за тишина! 

Госпожо Солакова, заповядайте за реплика. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Един толкова сериозен въпрос, и 

искам да отмина без коментар изказването, че от този въпрос сме 

направили цяла полемика. Това е въпрос, който заслужава внимание, 

колеги.  

Извинявайте, но мисията на изборните органи, а РИК са част 

от системата на изборните органи, сме призвани да произвеждаме 

законосъобразни и честни избори, за да може органите да са 

законосъобразно избрани и да се ползват с доверието на цялото 

общество. То не започва в момента с обявяването на изборния 

резултат, започва още с насрочването на изборите с указ на 

президента в случая, и продължава до обявяването на изборните 
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резултати. И всичко свързано с уронване престижа и авторитета на 

отделни органи, на членове на изборни органи – Централната 

избирателна комисия е държавен орган за управление на изборния 

процес, всичко това създава и подрива доверието на обществото в 

тези органи, тоест в целия изборен процес, който организираме. И 

ние спокойно ще приемем един такъв момент и ще направим едно 

тясно тълкуване на чл. 183, ал. 4? Казвам тясно, за да не кажа 

неправилно тълкуване на ал. 4, защото ако ние тръгнем да 

разсъждаваме за добрите нрави на кандидатите, малко ще се 

объркаме, защото те имат различни понятия за добрите нрави. А ние 

говорим за общоприетите добри нрави – не може да се накърняват! 

Това е част от общия процес по изграждане на доверие в изборния 

процес, доверие към органите, които организират и управляват 

процеса, доверие в органите, които ще бъдат избрани. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, за 

реплика, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Съжалявам, колега Стоянова, ако на 

господин Томов може да му е малко простено, че не може и не знае 

как да тълкува чл. 183, ал. 4, тъй като не е юрист, няма как да се 

съглася с Вашето стеснително тълкуване. 

Действително, в закона много ясно е казано „материали, 

които накърняват добрите нрави“, и това е едното от основанията, на 

които да се установява нарушение в изборния процес, и то касае 

всички материали, не само тези, които касаят кандидатите в 

подкрепа на това, което каза колегата Солакова. 

Няма в нито един закон според мен – никъде не съм намирала 

в немалката ми практика, определение, формулирано в закон какво 

означава „добри нрави“. Това са общоприети норми, които в крайна 

сметка защитават принципи и ценности, които са общи за цялото 

общество. И не мога по никакъв начин да се съглася, че твърдението, 

че една районна избирателна комисия представлява организирана 

престъпна група, не нарушава добрите нрави, които са наложени 

като еталон в нашето общество. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, какви  

изказвания имаше заявени. (Размяна на реплики.) 

Колеги, много ви моля, не водете диалог помежду си! 

Моля ви, колеги! Има ли други изказвания? 

Колеги, имаме постъпил един проект на решение. Аз също не 

бих подкрепила този проект на решение, защото може би за трети 

път ще кажа, независимо, че в момента ние проведохме дискусия що 

е това добри нрави, и тръгнахме да гледаме по същество, ние имаме 

неправилна процедура, първо, защото ние сме сезирани от колегите 

от РИК – Хасково, да образуваме административно-наказателно 

производство. Тяхното решение е да се сезира Централната 

избирателна комисия, предвид това, че материалът се 

разпространява в интернет сайт. В случая изобщо няма жалба, 

формално погледнато, срещу решението на РИК, за да тръгваме към 

такъв проект на решение. 

Господин Томов, оттегляте ли Вашия доклад, защото, в 

противен случай, аз ще направя друго предложение? 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, аз съм готов да оттегля 

диспозитива, след като не среща подкрепа. 

В мотивите съм изразил собственото си разбиране за този 

казус и не мога да променя разбирането си само в резултат на тази 

дискусия. 

Готов съм да оттегля проекта, за да може Комисията да даде 

алтернативен вариант за взимане на решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Томов, 

правилно ли Ви разбрах – оттегляте проекта на решение? 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Да, оттеглям проекта на решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в тази 

точка има ли други доклади? Няма. 

Продължаваме с доклади в точка четвърта. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от „Информационно обслужване“ АД с вх. № ЕП/НС-15-135-3 
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от 5 юни във връзка с предоставената от тях информация за 

избирателните секции с вписани над 299 избиратели. 

Както знаем, оказа се, че в този списък са изпуснати 

10 избирателни секции в община Варна с над 299 избиратели. 

От „Информационно обслужване“ АД обясняват защо се е 

получил пропускът. Според тях причината е, че петата и шестата 

цифра от номерата на тези секции, които показват номера на 

административния район, са нула и нула, а във файла с брой на 

избирателите в предварителните избирателни списъци, същите 

секции са с грешно посочен номер на административен район  99. 

След установяване на причините за несъответствието, са 

извършени допълнителни проверки, при които са установили, че 

няма други секции с над 299 избиратели, които да не се включени в 

списъка. Докладвам го за сведение. 

В тази връзка докладвам и приемо-предавателен протокол с 

вх. № ЕП/НС-15-1036 от 4 юни. С него сме предали на 

„Информационно обслужване“ АД 55 броя смарткарти във връзка с 

указанията да подготвят 10 комплекта смарткарти за въпросните 

секции във Варна – също за сведение. 

Колеги, във връзка с предстоящите избори на 9 юни 

предлагам да изпратим писмо до всички РИК и всички кметове на 

общини, с което да им изпратим системния хеш код, който следва да 

бъде предоставен на всички СИК в запечатан плик съгласно нашите 

методически указания. Проектът на писмо е в моя папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по това предложение. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма. 
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ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, предлагам да публикуваме и 

съобщение на интернет страницата на Централната избирателна 

комисия, където да се публикува хеш кодът. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Постъпило е становище от IT експертите 

към Централната избирателна комисия с вх. № ЕП/НС-21-

1040/04.06.2024 г. относно постъпило писмо в ЦИК с вх. № ЕП/НС-

03-286-2, за което съм поискал тяхното становище – докладвам го за 

запознаване и за обсъждане в работна група. 

Последният ми засега доклад е относно постъпило писмо от 

ДАНС с вх. № ЦИК-ЕП/НС-15-540-8 относно проверка на лица от 

„Карго-партнер“, която сме изискали от тях. Уведомяват ни, че не е 

установено наличие на относима информация, даваща основание за 

отрицателно становище. Докладвам го за сведение и за съобразяване 

при разрешаването на достъп до склада. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, преди да 

продължим с тази точка, господин Димитров, заповядайте в точка 

първа. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, да обработим още една 

заявка, тъй като времето е малко и трябва да се сключи договор. 

Добавяме в списъка със запитвания първата позиция. 

Предлагам с протоколно решение да я одобрим, тъй като 

запитването е на стойност 6 340 лв. приблизително, и в пакета на 

партията, за която става въпрос, е налична такава сума. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ  НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – няма. 

Колеги, прекъсвам заседанието за 10 минути. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия – девет членове 

сме в залата, имаме кворум. 

Продължаваме с доклади в точка четвърта: Доклади по 

административни преписки. 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви писмо 

с вх. № ЦИК-ЕП/НС-16-710-8/04.06.2024 г. Това писмо е изпратено 

от изборния анализатор Личковак чрез главния му асистент. В 

писмото се задават доста въпроси, свързани с регистрацията на 

политически партии, коалиции и инициативни комитети за участие в 

изборите, както и с кандидатските листи. Тъй като въпросите са 

наистина много и с различен характер, ви предлагам да пратим 

писмото на „Информационно обслужване“ АД с молба за 

предоставяне на информация на ЦИК по поставените въпроси в 

частта, в която могат, в останалата част ние ще изготвим отговор. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

ЦИК-ЕП/НС-16-903-2/04.06.2024 г. от другия изборен анализатор – 
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правен анализатор Традиоли, която благодари за изпратената 

информация във връзка с подадените жалби и сигнали, и моли да 

бъде актуализирана тя и във връзка с подадените жалби и сигнали в 

изборния ден, като моли актуализираната информация да бъде 

получена не по-късно от 13 юни. 

Ще възложа на звено „Правна дейност“ да имат грижата към 

10 юни да подготвят отговор, който да ви предложа за гласуване и 

изпращане – за сведение за момента. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в тази 

точка ви докладвам писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-15-142-

116/05.06.2024 г. от „Сиела Норма“ АД, с което – писмото е 

пристигнало в 8,34 ч. – ни предоставят информация за 

инсталираните машини в предходния ден в денонощен режим на 

работа съгласно указанията на Централната избирателна комисия. 

Колеги, предлагам всяко заседание да бъде премествано в 

папка „инсталирани машини за гласуване“ във вътрешната мрежа, и 

в нея да се публикува предоставената информация в подпапки за 

всеки един ден, така че таблицата в ексел формат – виждам, че има 

възможност да се преглежда по техници, които са инсталирали 

съответните машини, там е публикувана и друга относима 

информация. Докладвам тази информация за сведение на 

Централната избирателна комисия. Тя ще постъпва ежедневно, както 

казахме, от Изпълнителя по машинното гласуване. 

Докладвам ви писмо с вх. № ЦИК-02-96-2/04.06.2024 г. – 

писмо, от областния управител на област София, адресирано до 

изпълняващия длъжността главен секретар на Министерския съвет, в 

копие до Централната избирателна комисия, относно наличие на 

помещение за съхранение на устройствата за машинно гласуване. 

С това писмо главният секретар на Министерския съвет се 

уведомява от областния управител на област София, че след 

извършена служебна проверка в областната администрация на 

област София, се установява, че към настоящия момент не 

разполагат с помещения, държавна собственост, които да отговарят 
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на условията, определени с посочените решения на Министерския 

съвет, с цел същите да бъдат предоставени по надлежния ред за 

нуждите на Централната избирателна комисия. 

Докладвам писмото за сведение и ще си позволя коментар, че 

не става въпрос за нуждите на Централната избирателна комисия, а 

на държавата, и за да може Министерският съвет да изпълни своите 

задължения по Изборния кодекс. 

Колеги, ще направя едно предложение в тази точка. Във 

връзка с оптимизиране на работата в изборния ден по отношение на 

преписки, които ще постъпват от районните избирателни комисии, 

във връзка с посочената в писмото разпоредба на Изборния кодекс и 

с цел създаване на по-добра организация, да изпратим писмо до 

„Информационно обслужване“ АД с предложение за създаване на 

нарочна електронна поща със съответното наименование, както и да 

ги информираме, че друга пощенска кутия, която обсъждахме във 

вчерашния ден, следва да бъде закрита. 

Колеги, има ли други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Госпожо Солакова, заповядайте в четвърта точка. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, във връзка с Договор № 16 от 

2023 г. докладна записка с вх. № ЦИК-25-102/05.06.2024 г. е във 

връзка с постъпила фактура на стойност 570 лв. без ДДС за 

обновяване на деловодната система през месец май тази година. 

Изразява се становище, включително и в представения 

контролен лист, относно законосъобразността на извършването на 

разхода. 
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Предлагам ЦИК да одобри извършване на плащане по 

представената фактура от 3 юни от ДАВИД холдинг АД и да одобри 

този разход в посочения размер. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, от община Николаево сме 

получили писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-06-10-25/04.06.2024 г. Става 

дума за съхранението на ролките със специализирана хартия, когато 

се получават, след като са получени и прибрани в определено 

помещение хартиените бюлетини. Предоставена е охрана от 

Министерството на вътрешните работи и тези запечатани 

помещения с хартиени бюлетини се отварят едва в съботния ден, 

когато следва да бъдат предадени на секционните избирателни 

комисии. В тези случаи допълнителното получаване на ролките със 

специализирана хартия при липса на нови помещения, а и с оглед на 

целесъобразността, за да не се осигурява допълнителна охрана от 

органите на МВР, Централната избирателна комисия, предлагам, да 

дадем указание на кметовете на общини, че може да отворят тези 

помещения с хартиените бюлетини, при които да приберат и ролките 

със специализирана хартия при осигурена охрана от органите на 

МВР. 

Проектът на писмо до всички кметове на общини с копие до 

районните избирателни комисии и до областните управители е във 

вътрешната мрежа.  

Предлагам да се запознаете и при необходимост да обсъдим 

на работна група. 
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Докладна записка с вх. № ЦИК-25-101/05.06.2024 г. относно 

сключване на граждански договори с външни сътрудници за 

подпомагане дейността на ЦИК при подготовката и произвеждането 

на изборите и при приемането на документите от районните 

избирателни комисии, както и от секциите извън страната. 

Към докладната записка е представен контролен лист, както и 

проект на договор. 

На първо място, в проекта на договор ще ви предложа – то е 

приложение към докладната записка, заедно със задължението на 

Изпълнителя по договора да спазва технологията за безопасност на 

труда, приетите вътрешни противопожарни инструкции и правила за 

достъп до сградата на Народното събрание, да се добави и „указания 

на Възложителя“ и т. 12 да отпадне. 

Колеги, в тази връзка, с оглед на приложения списък – 

обобщен и одобрен с вчерашно протоколно решение, предлагам да 

одобрим предложението за сключване на гражданските договори, 

както и да одобрим общия прогнозен размер на финансовите 

разходи без осигурителните вноски за сметка на Възложителя, както 

е посочено в докладната записка. 

Средствата, които ще ползваме, са от план-сметката за 

изборите, приета с постановление на Министерския съвет. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, писмо от РИК – Кюстендил, 

с вх. № ЦИК-ЕП/НС-10-10-37/04.06.2024 г. – предложение за 

увеличаване на броя на членовете на СИК, които ще предават на 
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РИК изборни книжа и материали, включително и на комисията по 

чл. 287, ал. 7 – за обсъждане на работна група. 

За сведение ви докладвам вх. № ЕП/НС-03-10-35; ЕП/НС-03-

10-35-1 от 4 юни. Става дума за осигуряване на пожаробезопасни 

условия в помещенията и залите в сградата на Народното събрание, 

предоставени на Централната избирателна комисия във връзка с 

подготовката и произвеждането на изборите на 9 юни.  

Главният секретар ни уведомява – то е свързано и с 

извършено обследване от страна на „Пожарна безопасност и защита 

на населението“ от Първа районна служба. 

Прилагат правилата за организация, утвърдени в Народното 

събрание, приложени са към самото писмо, както и писмо на 

главния секретар на Народното събрание до началника на Първа 

районна служба „Пожарна безопасност и защита на населението“ за 

довеждане до знанието на всички членове, администрация и външни 

лица, ангажирани в процеса по организация и произвеждане на 

изборите, да се предприемат необходимите действия. 

Колеги, получили сме списък на служителите от дирекция 

„Управление на човешките ресурси“ с вх. № 24-27/04.06.2024 т. Тъй 

като тези служители заемат помещения на етажа на Централната 

избирателна комисия, следва да бъдат включени в списъка, който ще 

бъде предоставен на пост НСО за достъп до работните им 

помещения. 

От областна администрация Враца сме получили писмо с 

приложен констативен протокол за доставените хартиени бюлетини 

за Изборен район – Врачански, с вх. № ЦИК-ЕП/НС-05-10-23-

1/04.06.2024 г. – за сведение на ЦИК, и приобщаване към досието по 

договора с Печатницата на БНБ. 

Вх. № ЕП/НС-05-10-23/04.06.2024 г. от областна 

администрация Пазарджик. 

Писмо от Сметната палата с вх. № ЦИК-21-192/04.06.2024 г. 

от зам.-председателя на Сметната палата. Уведомяват ни, че от 
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14 юни в Централната избирателна комисия ще бъде извършен 

финансов одит на годишния финансов отчет за 2023 г. 

В тази връзка председателят ще подпише приложения 

екземпляр на разписка към самото писмо, за да се върне на одитния 

екип и разбира се, ще бъдат осигурени работни места за извършване 

на одита на годишния финансов отчет.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, прекъсвам 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

Ще продължим в 15,30 ч. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. Девет членове 

сме в залата, имаме кворум. 

Имате ли предложения по дневния ред? 

Мисля, че по време на прекъсването уточнихме, че трябва да 

има нова точка – регистрация на застъпници извън страната. 

Предлагам ви това да бъде точка шеста и да бъде с докладчик 

колегата Ципов. 

Има ли други предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване с вдигане на ръка. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов);  

против – няма. 

Колеги, продължаваме с точка четвърта.  

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

ЦИК-ЕП/НС-07-865/1 от днешна дата от Софийски градски съд, 

Търговско отделение, Шести – Десети състав по ф. д. № 56/2022 г., с 

което  ни се изпраща удостоверение за актуално състояние към 
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03.06.2024 г., в което са отразени всички вписвания по партидата на 

Политическа партия, регистрирана по фирмено дело № 53/2002 г.  

Това удостоверение ние поискахме с писмо с изх. № ЦИК-

ЕП/НС-07-865 от 30.05.2024 г. във връзка с журналистическо питане 

от    Л.           Л., журналист от Клуб „Z“, във връзка с това, че 

коалиция „Граждански блок“, регистрирана за изборите на 9 юни 

2024 г., се състои от две партии и ставало дума за Партия БДС – 

Радикали, която не фигурирала вече в регистъра на политическите 

партии. 

Въпросът беше ЦИК информирана ли е за казуса и доколко е 

легитимна коалиция „Граждански блок“, ако тя вече се състои от 

една партия? 

В тази връзка изпратихме писмо до Софийски градски съд и с 

това писмо, което днес ви докладвам, Софийският градски съд ни 

информира, че политическата партия, регистрирана по фирмено 

дело № 53/2002 г. е с ново наименование и се казва ПП „Граждански 

блок“, като вписването по партидата на партията е направено на 

30 април 2024 г., а представеното в Централната избирателна 

комисия удостоверение за актуално състояние е издадено на 

10.04.2024 г. така, както изисква Изборният кодекс и решението на 

Централната избирателна комисия за регистрация на партия и 

коалиция за участие в следващи избори, като към датата на 

представяне на удостоверението за актуално състояние – 

10.04.2024 г. – партията се е казвала „Български демократически 

съюз – Радикали“, и както сега казах, тя вече е преименувана и се 

казва ПП „Граждански блок“ с вписване на промените на 

30.04.2024 г. Колеги, това ви го докладвам за сведение. Не смятам, 

че трябва да отговаряме на журналистическото питане, тъй като в 

регистъра на политическите партии главно на Софийски градски 

съд, който е публичен, под № 53 е вписано наименованието на 

партията „Граждански блок“. 

Писмото от Софийски градски съд заедно с новото 

удостоверение за актуално състояние да бъдат приобщени към 



38 

преписката по регистрация на коалицията, за да се знае, че ПП 

Български демократичен съюз – Радикали, вече е с ново име. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Войнов, 

заповядайте да докладвате в административни преписки. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

МВР с вх. № ЕП/НС-15-547 от 0.06.2024 г.  С него ни уведомяват за 

извършена проверка по наше искане на лица от "Карго-партнер" АД. 

За четири лица са установени данни за наличието на криминални 

прояви. 

Тъй като получихме и писмо от ДАНС за извършената 

проверка, което го докладвах на предобедното заседание, предлагам 

да изпратим писмо до ГД „Жандармерия“, с което да разрешим 

достъпа до склада на лицата от списъка на „Карго-партнер“ АД с 

изключение на тези, за които има установени данни за наличие на 

криминални прояви. Проектът на писмо е във вътрешната мрежа в 

папка с моите инициали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване с вдигане на ръка. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, във връзка с изискването на чл. 

212б, ал. 4, т. 4 от Изборния кодекс, а именно Централната 

избирателна комисия да публикува всички публични криптографски 

ключове, определени за секционните избирателни комисии преди 

изборния ден, предлагам да вземем решение да публикуваме 

публичните ключове на интернет страницата на Централната 

избирателна комисия в раздела „Машинно гласуване“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

други предложения?  
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Моля, режим на гласуване с вдигане на ръка. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов);  против –   

няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

„Сиела Норма“ АД с вх. № ЕП/НС-15-142/119 от днешна дата. С 

него ни предоставят симулатор за машинно гласуване с направени 

корекции съгласно наши указания. 

След прегледа на симулатора е видно, че са направени 

указаните от нас корекции, поради което предлагам да одобрим 

симулатора и да уведомим „Сиела Норма“ АД с писмо за това. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания.  

Господин Войнов, включително и с публикуване на интернет-

страницата на Централната избирателна комисия? 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Предлагам заедно с уведомлението да 

вземем решение да го публикуваме на страницата на Централната 

избирателна комисия в раздел „Машинно гласуване“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, подлагам 

на гласуване да одобрим симулатора за машинно гласуване, да 

уведомим за това „Сиела Норма“ АД, както и да го публикуваме в 

секция „Машинно гласуване“ на нашата интернет-страница. 

Моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

1 (Росица Матева). 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, постъпило е писмо от отговорника 

на експертите от държавната администрация с вх. № ЕП/НС-02-

1053. С него приложено ни изпращат протоколите за тестваните 



40 

машини за гласуване за секциите извън страната и тестваните 

СУЕМГ от юни 2024 г. Докладвам ги за сведение. 

Колеги, връщам на доклад становището на експертите от 

ЦИК с вх. № ЕП/НС-21-1040, което докладвах за запознаване. След 

обсъждане в работна група предлагам писма с вх. № ЕП/НС-03-286 и 

№ ЕП/НС-03-286/2 да останат за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Георгиева, 

заповядайте. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, докладвам ви вх. № 

ЦИК-ЕП/НС-12-1047/05.06.2024 г. Това е писмо с приложено към 

него заявление, което сме получили от П. Х., назначен за 

председател на секционна избирателна комисия в община Червен 

бряг с Решение на РИК – Плевен. С това заявление той ни 

уведомява, че при него е възникнала невъзможност да изпълни 

задълженията си и моли да бъде освободен от длъжността 

председател, на която е назначен за изборите на 9 юни 2024 г. 

Предлагам ви да препратим неговото писмо и заявление към 

РИК – Плевен, за предприемане на действия по компетентност. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Госпожо Солакова, заповядайте в точката по 

административни преписки. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладна записка с вх. № 

ЦИК-25-103/05.06.2024 г. относно сключване на граждански 

договори с три лица, за които след обсъждане в работна група са 

представени проекти на договори с описан предмет на договора, 

възнаграждение, срок.  



41 

Представен е контролен лист относно извършен 

предварителен финансов контрол. Става дума за сключване на 

граждански договори с Д.                  И.            Г.,                Д.                 

Б.     С. и           П.         А.           Т. Функциите са посочени в 

докладната записка. 

Предлагам ви да одобрим предложението за сключване на 

договори и да упълномощим председателя да подпише договорите, 

да одобрим разхода в размер на 2 620 лв. и дължимите осигурителни 

вноски от възложителя. Средствата са от план-сметката съгласно 

ПМС № 100. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

други предложения, или изказвания? 

Моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Заповядайте, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, получено е писмо от 

„Информационно обслужване“ АД с вх. № ЕП/НС-15-1056/ 

05.06.2024 г. във връзка с нашето писмо, с което поискахме 

съдействие за събиране на информация за избирателната активност и 

въвеждане на тази информация. 

Приложили са кратка инструкция за работа на районните 

избирателни комисии, включително броя на избирателите по 

районни избирателни комисии за двата избора. 

Предлагам ви да одобрим представената информация и да 

бъде основа за отразяване и отчитане на избирателната активност в 

изборния ден. След приемане на Оперативния план ще изпратим 

инструкцията до районните избирателни комисии. 

Колеги, докладвам писмо с вх. № ЕП/НС-04-873/1 от 

05.06.2024 г. Писмото е от ДАНС. Предложили са двама служители, 
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на които да осигурим достъп до сградата, както и са приложили 

списък на МПС-та за достъп до паркинга на Народното събрание.  

Предлагам ви да одобрим изпращането на писмо до главния 

секретар на Народното събрание за осигуряване на достъп. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, обсъденото писмо по повод 

на запитване от община Николаево до всички кметове на общини, 

свързано със съхраняването на бюлетини, изборни книжа и ролките 

със специализирана хартия, отваряне, когато се получават в 

различни дни, се налага съхраняването да бъде в едно помещение, а 

и свързано с преценката по целесъобразност, за да не се ангажира 

повече ресурс от МВР за осигуряване на охрана на тези помещения. 

Проектът на писмо е във вътрешната мрежа в папка с моите 

инициали.  

Моля да го гласуваме и да го изпратим с копие до всички 

районни избирателни комисии и до областните управители. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против –няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, докладвам приемо-

предавателен протокол с вх. № ЕП/НС-15-1027-1/05.06.2024 г. С 
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него „Информационно обслужване“ АД ни предават десет 

комплекта смарткарти и издадени нови сертификати. Това са 

картите за десетте избирателни секции във Варна. 

Предлагам да вземем решение да предадем десетте комплекта 

смарткарти на „Сиела Норма“ АД с приемо-предавателен протокол, 

както и да изпратим писмо до ГД „Жандармерия“, с което да им 

укажем да допуснат внасянето на петдесет смарткарти в склада. 

Проектът на писмо до ГД „Жандармерия“ е във вътрешната мрежа в 

папка с моите инициали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

Госпожо Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви преписки с 

входящи номера ЕП/НС-15-1022 и ЕП/НС-15-1044, които сме 

обсъдили вчера в работен порядък, за приключване и за сведение. 

Докладвам преписка с вх. № ЕП/НС-17-1003 – въпрос, на 

който сме отговорили чрез наше съобщение на страницата на ЦИК.  

Отново за сведение ви докладвам писмо, получено от 

изпълнителя „Информационно обслужване“ АД във връзка с 

договора за криптирания обмен с вх. № ЕП-15-52/21 от 05.06.2024 г.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Томов, 

заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, докладвам писмо с 

вх. № ЕП/НС-15-1039/1 от 05.06.2024 г. Писмото е от 

„Информационно обслужване“ АД и с него „Информационно 

обслужване“ АД ни информира, че приложението по т. 25 от Реда за 

приемане на документите от СИК извън страната следва да се 
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използва от служителите на ДАНС във връзка с предварителните 

проверки по т. 19. 

Докладвам това писмо за сведение и запознаване. Но във 

връзка с него предлагам да изпратим писмо до Държавна агенция 

„Национална сигурност“, което беше обсъдено вчера, но все още 

нямаше потвърждение от „Информационно обслужване“ АД 

относно реда за приемане на документите по т. 25, което току-що 

докладвах. 

Моля да погледнете това писмо. То е с проектен № 10436. 

Моля да го видите и евентуално да го гласуваме и изпратим. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да се 

запознаете с проекта на писмото. 

Колеги, по писмо с проектен № 10436 има ли други 

предложения, като в т. 5, втория абзац допълним предложението на 

служителите, които ще работят във ВКП в най-натоварения период, 

както и останалата част. В т. 1 мисля, че и при обсъждането стана 

ясно, че в Методическите указания на СИК няма пропуск в тази 

част. 

Имате ли други предложения? 

Моля с вдигане на ръка да гласуваме изпращането на това 

писмо. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Заповядайте, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, докладвам писмо с вх. № 

ЕП/НС-06-1024 от 04.06.2024 г. Писмото ни е изпратено от кмета на 

община Костинброд във връзка с оттегляне на предложените 

членове с ръководни длъжности в част от състава на секционните 

избирателни комисии при община Костинброд от Коалиция 

"Продължаваме промяната – Демократична България". 
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Ситуацията към този момент – 04.06.2024 г. – нямате 

предоставено предложение към момента за смяна на същите в 

изборите за членове на Европейския парламент от Република 

България и за народни представители на 9 юни 2024 г. Приложен е и 

номерът на секретарят на общината като лице за контакт. 

Получавайки това писмо, аз се свързах с отговорните лица от 

Коалиция „Продължаваме промяната – Демократична България“, и 

те поеха твърдия ангажимент до утре да изпълняват това си 

задължение, за което информирах секретаря на общината, поради 

което докладвам писмото за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Солакова, 

заповядайте. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, аз, не защото нямаме 

възможност чисто оперативно да действаме така, но тъй като касае 

много сериозен въпрос, дали да не изпратим писмо до общината, че 

Централната избирателна комисия е предприела действия, въз 

основа на които очакваме да има попълнени състави на секционни 

избирателни комисии или пък, ако до утре не бъде направено 

предложението, да ни информират незабавно, защото става дума за 

секционни избирателни комисии за произвеждане на изборите на 

9 юни 2024 г.  

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Само да поясня. Аз говорих по 

телефона с госпожа Галя Иванова, обясних ситуацията и точно това 

се разбрахме – утре до обяд, ако все още не са попълнени местата, да 

се свържем. 

Връщам на доклад писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-02-21/8 от 

31.05.2024 г. То е от Министерството на външните работи с два 

въпроса  относно бланките за преброяване на преференциите – дали 

има препоръки към образците, които са изпратени. Качени са във 

вътрешна мрежа от днешно заседание. 

Моето предложение да останат такива, каквито са. Няма 

смисъл от повече промени. Както е записано, с възможност за 116 

отбелязване на преференции. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Томов, 

Вие по последния доклад предложихте ли нещо, или го отлагаме за 

следващото заседание, за да се обсъди в работна група писмото на 

Работна група „Избори“? 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: След обсъждането му в работна група, 

тогава ще направя и предложение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добре. 

Господин Димитров, имате ли доклад в точката за 

административни преписки? 

Заповядайте, господин Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, във вътрешната мрежа в 

папка с моите инициали има писмо с вх. № ЦИК-16-102-12, едно 

писмо, което е пристигнало вчера. То е в мрежата. Повторение 

четвърти или шести път – искат да им посочим какви са обществено-

достъпните услуги, които се поддържат на национално ниво в 

изборния период и изборния ден. 

Има една чернова, доста дълга, на четири страници, която в 

момента докладвам за запознаване. Ако утре одобрим изпращането 

на такова писмо,  господин Цачев е изработил писмото като чернова, 

трябва да я прегледаме, евентуално да одобрим и да изпратим 

писмото. Това е докладът ми, който е за запознаване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Георгиев, 

заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Колеги, докладвам най-напред 

писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-15-142/118 от 05.06.2024 г., което беше в 

отговор на споменатото с изходящ номер съответно на ЦИК писмо, 

от „Сиела Норма“ АД, с което е изпратен актуализиран вариант на 

транспортния план. 

Предлагам след съответното утвърждаване на този план да 

бъде изпратен с писмо до министъра на вътрешните работи и до 

директора на ГД „Жандармерия, специални операции и борба с 

тероризма“. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Солакова, 

заповядайте. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Може би тогава да го изговорим на 

микрофон. Всичко това, което сме получили като неофициална 

информация и от водените разговори, от писмото не става ясно, че в 

една част предложенията на районните избирателни комисии не са 

съобразени. Считам, че ако има писмено предложение от страна на 

РИК, председателят не би могъл да вземе самостоятелно решение от 

името на районната избирателна комисия. А сега случайно разбирам, 

че секретарят бил на друго мнение и по тази причина няма защо да 

се уважава предложението на РИК – Търговище. 

Колеги, изпратили сме писмо до „Сиела Норма“ АД с искане 

да се съобразят с предложенията на РИК. По никакъв начин от 

писмото, което получаваме обратно от „Сиела Норма“ АД, не става 

ясно, че по някакви съображения, дори да са били водени 

допълнително разговори, предложенията на РИК не са съобразени с 

посочване на мотиви за това. 

Това означава, че Централната избирателна комисия само се 

отказва от предходно свое писмено искане до „Сиела Норма“ АД, 

също без мотиви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Проблемът е, че ние го съгласувахме само 

с районните избирателни комисии, а не с общините, тъй като, 

доколкото знам, община Търговище държи този транспортен план да 

остане в първоначалния вид.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Може би в ЦИК трябва да сме наясно 

и да уточним телефонни разговори ли кредитираме, писмени 

становища ли взимаме под внимание, по какъв начин действа 

Централната избирателна комисия?  
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам да бъде одобрен 

предложеният транспортен план с изключение на частта, засягаща 

територията на изборен район Търговище, като отделно изпратим 

съответните писма за уточнение до изпълнителя и до Районната 

избирателна комисия за утвърждаване и уточняване на графика в 

тази му част. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други предложения 

има ли?  

Моля, моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева);  

против – 1 (Севинч Солакова). 

Заповядайте, госпожо Солакова, за обяснение на отрицателен 

вот. 

Определям господин Димитров за малко да води заседанието. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Гласувах против, за да изразя 

отрицателното си становище по принцип по поведението на „Сиела 

Норма“ АД във връзка с направеното искане от Централната 

избирателна комисия. 

Необходимо е във всички случаи, когато връщат обратно 

коригиран, какъвто и да е документ, свързан с машинното  

гласуване, да става ясно дали е прието предложението на 

Централната избирателна комисия и ако не е прието в пълнота, да 

има мотиви за отхвърлянето и неуважението в една част, както е в 

случая. 

От самото писмо, подписано от изпълнителния директор, по 

никакъв начин не става ясно, че имат съображения, мотиви да не се 

съобразят с направеното предложение от РИК – Търговище. 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

продължаваме по дневния ред. 

Господин Баханов, имате думата. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви писмо 

с вх. № ЦИК-МИ-08-344 от 04.06.2024 г. – решение за прекратяване 

на наказателно производство от прокурор на Районна прокуратура – 

Благоевград, по повод гласуване и упражняване на избирателно си 

право два пъти при един избор, като е гласувал в избирателна секция 

в община Струмяни. 

Разпитани са свидетели. Подробно е описана фактическата 

обстановка. Оказало се е, че е гласувала една жена с 95 процента 

ТЕЛК. Мъжът й е помогнал да гласува и се е подписал под чертата. 

Така са се били подписали още пет човека под чертата.  

Става въпрос за непознаване на Методическите указания от 

страна на член на СИК, който ги е накарал да се подпишат под 

чертата, а не в нарочния списък, който е бил за придружителите. В 

крайна сметка тези пет лица не са били броени като 

гласоподаватели, съответно не са били отразени в крайния отчетен 

протокол, където е записана цифрата „0“. 

След обследване на тази фактическа обстановка 

прокуратурата счита, че не е налице извършено престъпление и няма 

достатъчно доказателства за формиране на обвинение пред съда, 

поради което прекратява наказателното производство по това 

досъдебно производство по престъпление по чл. 168, ал. 2 от НК. 

Предлагам с оглед на изложеното в мотивите на 

постановлението същото да не се обжалва. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря 

Ви, господин Баханов. 

Колеги, който е съгласен с направеното предложение от  

господин Баханов, да не се обжалва прекратяването на досъдебното 

производство, моля да гласува. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 
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Войнов, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева);  против – няма. 

Има ли други доклади в точката по административни 

преписки? 

Колеги, преминаваме към точка втора от дневния ред. 

Думата има госпожа Гергана Стоянова.  

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, във вътрешната мрежа в 

папка с моите инициали от днешна дата има проект на решение за 

регистрация на наблюдатели от сдружение „Институт за модерна 

политика“ за участие с наблюдатели в изборите за членове на 

Европейския парламент от Република България и за народни 

представители на 9 юни 2024 г. 

Постъпило е заявление в Централната избирателна комисия с 

вх. № 14 от 05.06.2024 г. от сдружение „Институт за модерна 

политика“, представлявано от Борислав Бориславов Цеков чрез 

упълномощения Асен Филипов, за регистрация за участие с 

наблюдатели в изборите за членове на Европейския парламент от 

Република България и за народни представители на 9 юни 2024 г. 

Към заявлението са приложени: декларации по образец 4 

броя; списък с имената и единните граждански номера на изрично 

упълномощените от сдружението лица, които да бъдат регистрирани 

като наблюдатели за страната.  

От електронната разпечатка от Агенцията по вписванията –

Търговски регистър и регистър на юридическите лица с нестопанска 

цел е видно, че Сдружението е определено за извършване на дейност 

в обществена полза, поради което се приема, че е спазено 

изискването на т. 3.1. от раздел І на Решение № 3083-ЕП/НС от 

17 април 2024 г. на Централната избирателна комисия. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, се установява, че 

към датата на регистрацията всички лица отговарят на изискванията 

на Изборния кодекс. 
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Предвид всичко дотук и на посочените в проекта на решение 

основания предлагам Централната избирателна комисия да вземе 

решение, с което регистрира Сдружение „Институт за модерна 

политика“ за участие с наблюдатели в изборите за членове на 

Европейския парламент от Република България и за народни 

представители на 9 юни 2024 г. като българска неправителствена 

организация. 

Регистрира като наблюдатели за страната четирима 

упълномощени представители на Сдружението с посочени имена и 

ЕГН в проекта на решение. Регистрираните наблюдатели да се 

впишат в публичния регистър и да им бъдат издадени 

удостоверения. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението. Можем да преминем към гласуване, ако няма 

някакво мнение. Виждам, че госпожа Ивилина Алексиева ще бъде 

част от наблюдателите. Това е, на което обърнах внимание в 

списъка. 

Колеги, моля да гласуваме проекта на решение с вдигане на 

ръка. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Красимир 

Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева);  

против – няма. 

Решението има № 3419-ЕП/НС/05.06.2024 г. 

Колеги, можем да преминем в доклади по точка трета от  

дневния ред. В тази точка имам кратък доклад. Той е за сведение. 

Във вътрешната мрежа в папка с моите инициали има 

подпапка, която се нарича „Сигнал“. Докладвам го за сведение, 

можете да го погледнете. Този сигнал е с вх. № ЦИК-ЕП/НС-17-

961/1 от 04.06.2024 г. Сигналът е за това, че трябва да наблягаме 

върху задължителността в упражняване на изборните права.  

Обърнах внимание, че в много от медиите това се пропуска. 

Подателят е И.   П.      М. Докладвам го за сведение. 
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Господин Ципов, имате думата. Заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, във вътрешната мрежа в папка 

с моите инициали от днес има проект на решение относно жалба от 

Ангел Янчев, пълномощник на Партия „Възраждане“ срещу 

Решение № 186-ЕП/НС от 03.06.2024 г. на РИК  – Велико Търново.  

В ЦИК е постъпила жалба със съответния входящ номер 

срещу същото решение на РИК – Велико Търново. С това решение 

РИК – Велико Търново, установява нарушение на Изборния кодекс, 

изразяващо се в поставяне на агитационни материали на партия 

„Възраждане“ по стълбовете на уличното осветление и 

електропреносната мрежа в с. в с. Арбанаси, община Велико 

Търново, като препис от решението е изпратено на кмета на с. 

Арбанаси с указание за предприемане на действия по премахване на 

агитационните материали. 

Жалбоподателят счита, че решението на РИК – Велико 

Търново, е недопустимо и незаконосъобразно. Твърди също така, че 

съгласно Заповед № 9/02.05.2024 г. на кмета на с. Арбанаси 

стълбовете на електропреносната мрежа са място, определено за 

поставяне на агитационни материали за изборите за членове на 

Европейския парламент и за народни представители на 9 юни 2024 г.  

Мотивите на РИК за приемане на решението са, че заповедта 

на кмета противоречи на нормативен акт от по-висок ранг, а именно 

наредба  на Общинския съвет за опазване на околната среда на 

територията на община Велико Търново. Жалбоподателят счита, че 

правомощията на РИК са изчерпателно установени в чл. 72, ал. 1 от 

Изборния кодекс и РИК няма правомощия да се произнася относно 

законосъобразността на заповедта на кмета на с. Арбанаси, след като 

тя не е оспорена, изменена или отменена, а е влязъл в сила 

административен акт. Жалбоподателят намира, че РИК не е 

компетентен орган, който може да се произнася дали един 

административен акт противоречи на нормативен акт и поради тази 

причина решението е незаконосъобразно.  
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След запознаване с преписката по обжалваното решение, 

колеги, ви предлагам следната мотивна част: 

Централната избирателна комисия приема, че РИК – Велико 

Търново, със своето решение е установила нарушение на забраната 

по чл. 183, ал. 3 от Изборния кодекс, като се е позовала на 

противоречие на заповедта на кмета на с. Арбанаси с чл. 30, т. 7 от 

Наредбата за опазване на околната среда на територията на община 

Велико Търново. В цитирания текст на наредбата обаче изрично е 

посочено, че забраната важи за всички случаи, с изключение на 

определените за целта места, каквито всъщност са посочени в 

заповедта, издадена от кмета на с. Арбанаси.  

С оглед на това РИК – Велико Търново, неправилно е приела 

в мотивите на решение № 178 от 03.06.2024 г., че е налице 

противоречие между заповедта на кмета, с която се определят 

местата за поставяне на агитационни материали, и текста от 

наредбата на Общинския съвет – Велико Търново. 

На съответните основания от Изборния кодекс ви предлагам 

следното  

„РЕШЕНИЕ: 

Отменя Решение № 186 от 03.06.2024 г. на РИК – Велико 

Търново, и връща преписката.  

Указва на РИК – Велико Търново, да бъдат спрени 

предприетите действия по премахване на агитационните материали, 

поставени на територията на с. Арбанаси, община Велико Търново.“ 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на колегата Ципов. Имаше обсъждане и в работна 

група. 

Някой иска ли да изрази мнение? 

Ако няма, да пристъпим към гласуване.  

Моля с вдигане на ръка да гласуваме. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 
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Ганчева, Красимир Ципов, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева);  

против – няма. 

Решението е с № 3420-ЕП/НС/05.06.2024 г. 

 

Преминаваме към последната – точка шеста, от дневния ред: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИЯТА 

НА ЗАСТЪПНИЦИ В ИЗБИРАТЕЛНИ СЕКЦИИ ИЗВЪН 

СТРАНАТА В ИЗБОРИТЕ ЗА ЧЛЕНОВЕ НА ЕП ОТ Р. БЪЛГАРИЯ 

И ЗА НАРОДНО СЪБРАНИЕ НА 9 ЮНИ 2024 Г. 

Заповядайте, господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, постъпили са заявления с вх. 

№ ЦИК-ЕП-09-189 и вх. № ЦИК-НС-09-213/05.06.2024 г. за 

регистрация на застъпници в избирателни секции извън страната на 

кандидатите на партия „Движение за права и свободи“ в изборите за 

членове на Европейския парламент от Република България и за 

народни представители на 9 юни 2024 г. Заявленията са подписани 

от Танзер Юсеинов Юсеинов – упълномощен представител на 

партия „Движение за права и свободи“. 

Към заявленията са приложени: списък, съдържащ имената и 

ЕГН на 120 лица, които да бъдат регистрирани като застъпници и в 

двата вида избори, на хартиен и технически носител; декларации от 

лицата, заявени за регистрация като застъпници – 120 броя; 

пълномощно от Джевдет Ибрямов Чакъров, представляващ партията 

в полза на Танзер Юсеинов,  Джейхан Хасанов Ибрямов и Халил 

Реджепов Летифов; пълномощно от Джейхан Хасанов Ибрямов и 

Халил Реджепов Летифов – упълномощени представители, в полза 

на Танзер Юсеинов Юсеинов. 

След извършена проверка се установи, че 115 лица отговарят 

на изискванията на Изборния кодекс, а за пет лица са установени 

несъответствия. 

На съответните основания от Изборния кодекс и Решение № 

3280-ЕП/НС от 10 май 2024 г. ви предлагам следното решение: 

регистрира застъпници на кандидатите на Партия „Движение за 
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права и свободи“ в изборите за членове на Европейския парламент 

от Република България и за народни представители на 9 юни 2024 г. 

в избирателни секции извън страната следните лица – следва списък 

от 115 лица със съответните ЕГН. 

Регистрираните застъпници да се впишат в публичните 

регистри и да им бъдат издадени удостоверения. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на колегата Ципов. Има ли изказвания? 

Ако няма, да преминем към гласуване. 

Моля, колеги, гласувайте с вдигане на ръка. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева);  

против – няма. 

Решението е № 3421-ЕП/НС/05.062024 г. 

Колеги, има ли други доклади? 

Заповядайте, госпожо Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, докладвам ви за сведение 

преписка, която сме получили от ОИК – Исперих, във връзка с 

проведено заседание, на което е взето решение за прекратяване 

пълномощията на общински съветник и обявяване на следващия в 

листата за избран. 

Преписката да се приобщи към масива с документи с 

решения, които ни се изпращат от общинските избирателни 

комисии. Докладвам я за сведение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря 

Ви, госпожо Георгиева. 

Заповядайте, господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Колеги, предлагам да приемем да 

изпратим писмо на министъра на вътрешните работи и на директора 

на ГД „Жандармерия, специални операции и борба с тероризма“, 

като им изпратим транспортния план, като в писмото добавим, че 

Централната избирателна комисия е одобрила плана, но с 
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изключение на район Търговище, за което допълнително ще бъдат 

уведомени. 

Но да изпратим плана, който досега сме одобрили. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Би трябвало 

да сме взели това решение, когато го разглеждахме.  

Моля, колеги, гласувайте направеното предложение с вдигане 

на ръка. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

Имате думата, госпожо Стоянова.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, извинявайте за 

късното включване. Искам да ви докладвам първо за сведение едно 

писмо, което е пристигнало от „Информационно обслужване“ АД 

във връзка с наше предходно писмо, с което ги уведомяваме, че 

следва да актуализират информацията на избраните общински 

съветници от ОИК – Родопи, във връзка с Решение на ОИК – 

Родопи, по повод влезли в сила съдебни решения на 

Административен съд – Пловдив, и на Върховния административен 

съд, който потвърждава съответно решението на Административен 

съд – Пловдив. Уведомяват ни, че са извършили съответните 

корекции на страницата на Общинската избирателна комисия в 

раздел „Резултати“, „Методика“ и т.н. 

Пак в тази точка искам да ви докладвам вх. № ЦИК-ЕП/НС-

12-1050 от 05.06.2024 г. Това писмо е от една дама, която е 

назначена за председател на Секционна избирателна комисия във 

Фюрт, Германия, и която твърди, че не може да се свърже с 

членовете на секционната избирателна комисия, има проблеми със 

свързването н Консулството в Мюнхен. 

Тъй като ние вече изпратихме списък с контактите, които са 

налични при нас, на Министерството на вътрешните работи, моля да 

погледнете писмо с проектен № 10470, като предлагам да изпратим 
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писмото на госпожата от Фюрт до Министерството на външните 

работи, до Работна група „Избори“, за да могат да осъществят 

контакт с нея, още повече, че в писмото се упоменава, че тя не може 

и с Консулството в Мюнхен да се свърже. 

Предложението ми е да бъде изпратено писмо до 

Министерството на вътрешните работи, което е с проектен № 10470. 

Моля, ако нямате бележки, да го гласуваме. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Стоянова. 

Моля, гласувайте с вдигане на ръка, за да подкрепите това 

предложение. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, имам още един доклад, ако 

позволите. Малко в телеграфен стил ще бъде. 

Искам да ви изброя постъпилите към настоящия момент в 

Централната избирателна комисия писма от парламентарно 

представените партии, участвали в консултациите с предложения за 

замени на членове на секционни избирателни комисии извън 

страната и на Министерството на външните работи, както и 

уведомление от вече назначени членове на СИК, които заявяват, че 

по различни причини не са в състояние да участват и молят да бъдат 

освободени от това. 

Докладвам ви го за сведение в момента и запознаване, тъй 

като към следващ момент ще има съответен акт на Централната 

избирателна комисия, с който, където е необходимо и 

законосъобразно, ще бъдат извършени съответните замени. 

Докладвам ви писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-02-653/15, което е 

писмо от Министерството на външните работи, докладвам ви вх. № 

ЦИК-ЕП/НС-09-869/5, вх. № ЦИК-ЕП/НС-09-869/6, вх. № ЦИК-
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ЕП/НС-09-869/7, вх. № ЦИК-ЕП/НС-09-869/8. Това са писма от 

ИТН.  

Докладвам ви писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-09-937/3 от 

коалиция ГЕРБ – СДС, вх. № ЦИК-ЕП/НС-09-945/1, вх. № ЦИК-

ЕП/НС-09-945/2, вх. № ЦИК-ЕП/НС-09-945/3 от партия 

„Възраждане“, вх. № ЦИК-ЕП/НС-12-1046/1, вх. № ЦИК-ЕП/НС-12-

1046/2 и вх. № ЦИК-ЕП/НС-12-1062. Това са писма от членове на 

секционни избирателни комисии, които са заявили, че по 

определени причини са в невъзможност да участват и следва да 

бъдат освободени. 

Всъщност това са ми докладите за сега в тази точка и ги 

докладвам за сведение и запознаване. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ:  Колеги, 

чухте доклада на госпожа Стоянова.  

Нека да се върнем в точка трета от дневния ред.  

Имате думата, госпожо Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, входящия номер, по 

който предлагам проект на решение, е № ЕП/НС-10-1016. Това е 

преписка, която ни е изпратена от Районната избирателна комисия – 

Стара Загора, по повод на постъпила при тях жалба от коалиция ПП 

– ДБ. 

За да не ви отегчавам, проектът на решение е във вътрешната 

мрежа в папка с моите инициали с проектен № 5098 и е идентичен 

на вече няколко подобни казуса в ЦИК. 

С тази жалба се обжалва решение, което не подлежи на 

самостоятелно обжалване, тъй като представлява акт, който е част от 

производство по установяване и налагане на административно 

наказание, за което се прилага специален ред по Закона за 

административните нарушения и наказания и това е изрично 

разпоредено в Изборния кодекс в чл. 498, който изрично препраща 

към прилагането на специалния процесуален закон. 
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В тази връзка предлагам проект на решение, с което оставяме 

без разглеждане подадената жалба срещу Решение № 109-ЕП/НС от 

30.05.2024 г. на РИК – Стара Загора.  

Моля да погледнете проекта. По обстоятелствената част 

нищо съществено друго не мога да ви докладвам. 

Затова, ако нямате бележки, да го подложим на гласуване. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Госпожо 

Стоянова, може ли да повторите Вашето предложение? Извинявам 

се. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Предлагам да подложим на гласуване 

решение с проектен № 5098, с което оставаме без разглеждане жалба 

на коалиция ПП – ДБ, срещу Решение № 109-ЕП/НС от 30.05.2024 г. 

на РИК – Стара Загора. Това е решение, с което е започнала 

процедура по установяване и налагане на административно 

наказание за нарушение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението. 

Имате думата за изказвания, коментари. 

Ако няма, да преминем към гласуване.  

Моля, гласувайте направеното предложение с вдигане на 

ръка. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – 1 (Любомир Георгиев). 

Решението е с № 3422-ЕП/НС/05.06.2024 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Солакова, 

заповядайте в точка четвърта от дневния ред.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, моля да погледнете във 

вътрешната мрежа в папка с моите инициали предложение да 

изпратим до Печатницата на БНБ писмо, ако не е адресирано, с 

копие до министъра на вътрешните работи – това ще се допълни – за 
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промяна в лицата за получаване на ролките със специализирана 

хартия за Русе и за Силистра. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? Няма. 

Моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева);  против – няма. 

Колеги, поради изчерпване на дневния ред закривам 

заседанието на Централната избирателна комисия и насрочвам 

следващото за утре, 6 юни 2024 г., от 10,30 ч. Благодаря. 

 

 (Закрито в 17,30 ч.) 

 

 

 

    ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

       Камелия Нейкова 

 

        СЕКРЕТАР:  

      Севинч Солакова  

 

 

 

 

 

Стенографи:  

  Стефка Аличкова 

  Божидарка Бойчева 


